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Burduja: Am discutat cu conducerea E.ON; a spus ca nu a luat o decizie,daca vând

sau nu divizia de furnizare din România

Ministrul Energiei, Sebastian Burduja, a declarat, miercuri, ca a  discutat cu conducerea E.ON în legatura

cu vânzarea diviziei care se  ocupa cu furnizarea de energie si gaze din România si ca nu exista o  decizie, la

nivelul grupului, de vânzare în acest moment.

Ministrul a fost întrebat, la briefingul de la finalul sedintei de  Guvern, daca are informatii privind achizitia partii a

furnizare a E.ON  România de catre compania ungara MVM.

"Am discutat si eu cu conducerea E.ON. Au spus ca nici macar nu au luat o  decizie daca vând sau nu. Deci, am

vazut anumite articole de presa. Eu  le consider premature în acest moment. Daca vom avea o decizie finala de 

vânzare, stati sa câstige respectiva companie, si cu siguranta ca vom  analiza cu mare atentie orice tranzactie, atât

noi, cât si Consiliul  Concurentei, Comisia pentru Investitii Straine Directe, daca este cazul,  sau alte institutii ale

statului român.(...) Haideti sa ajungem acolo  si vom vedea", a raspuns ministrul Energiei.

Totodata, el a subliniat ca, pe analiza de risc, ar putea fi vorba doar  de partea de furnizare si nu despre

infrastructura critica.

"O companie de furnizare este ca o fabrica de facturi. Ei au niste  call-center-uri, niste operatori, niste calculatoare

si va trimit  dumneavoastra factura acasa. Nu gestioneaza retele de distributie, nu  gestioneaza infrastructura

critica. Deci este o chestiune asa,  comerciala, de interactiune cu clientul final. Asta e, ca o analiza  preliminara,

doar sa stim de ce ne temem si daca avem motive sa ne  temem. Dar, va zic, nu suntem în acest scenariu. Daca

vom fi, vom vedea,  dar preliminar nu putem discuta de infrastructura critica", a explicat  Sebastian Burduja.

El a reiterat ca în acest moment nu exista o decizie de vânzare la nivelul grupului, care exploreaza oportunitati.

"Din ceea ce am discutat cu compania E.ON, va repet, inclusiv ieri, nu  exista o decizie la nivelul grupului de

vânzare în acest moment. Ei  exploreaza oportunitati. Au facut-o si acum niste ani de zile, doi-trei  ani de zile. Nu

este prima data când se gândesc la asta ca parte a unei  strategii corporative de grup, din Germania. Nu are legatura

strict cu  cazul României, dar vom vedea, s-ar putea sa nu vânda", a punctat  Burduja.

Pe de alta parte, întrebat daca se gândeste România, prin Romgaz, sa  cumpere aceasta divizie în cazul în care va fi

vânduta, Sebastian  Burduja a subliniat ca Ministerul Energiei sustine producatorul de gaze  sa intre si pe piata de

furnizare.

"Depinde de fiecare companie în parte sa-si faca aceasta evaluare. Eu  încurajez Romgaz sa se gândeasca inclusiv

la partea de furnizare, pe  care nu o acopera în prezent. Avem precedentul: Hidroelectrica, mare  producator de

energie electrica, a intrat pe piata de furnizare, are un  portofoliu mare de clienti, a avut si probleme în zona de

facturare, a  mai rezolvat din ele, dar per total cred ca este un succes. Deci, si  Romgaz, din perspectiva

Ministerului Energiei, are toata sustinerea de a  intra pe piata de furnizare, ca înseamna o achizitie a unei companii 

existente, ca înseamna dezvoltarea unei capacitati proprii, e o  chestiune de oportunitate comerciala. Sa vedem si

cât costa", a precizat  ministrul.

La finele lunii mai, directorul general al E.ON, Leonhard Birnbaum,  declara ca grupul german analizeaza

optiunile pe care le are pentru a  lua o decizie în legatura cu afacerea de furnizare din România, motivul  fiind

raportul risc/randament.
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"Vom explora optiunile noastre. Pâna când nu vom explora optiunile, nu  vom lua o decizie, dar motivul este

raportul risc/randament", a afirmat  Birnbaum.

Întrebat, la momentul respectiv, daca ar lua în calcul vânzarea atât a  furnizarii, cât si a distributiei, daca va exista o

oferta în acest  sens, el a raspuns ca se va lua o decizie doar când va exista o oferta,  pâna atunci nu.
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